
  
Skolebestyrelsen på Espergærde Skole 

Skolebestyrelsesmøde d.19.9.22  kl. 18.30 – 21.00 – Blad nr. 04 
Mødet afholdes på Personalerummet på Tibberupskolen 

 
Skoleåret 2022-2023 
 
Deltagere:Tue Wethje, Henriette Csáder Andreasen, Emil Risbjerg Nielsen, Sisse Gry Olsen, Gry Veste-
rager Christensen, Jacob Arent, Michae Brun, Erik Sejsbo, Team V vakant, Harun Avdal  (byrådsrepræ-
sentant), , Silas Hyldtoft (7B) (Elever), Sanne H. Skovsgaard og Elisabeth Hayes (medarbejderrepræ-
sentanter). 
 
Deltagere derudover: Skoleleder Andreas Elkjær og souschef Jan Mardahl / souschef Morten Sylvest 
 
Mødeleder: Andreas Elkjær 
 
Afbud/fraværende: Elisabeth Hayes  
 
Suppleanter  - Anna Skau deltager  
 
Bemærkning: Husk at melde afbud til Connie Klintenberg ( ckl37@helsingor.dk ) , og indkaldelse af 

suppleant. 
Der vil være en sandwich fra kl. 18.00, mødestart kl. 18.30 
Der er sat vejledende tidsplan ind for dagsordenen. 
 
Dagsorden   

 
Referat 

00.Elevrådet 
18.30 
Referat fra først møde er sendt til 
bestyrelsen 

- Eleverne ikke tilstede i dag. 
- En elev mødte lidt senere, og deltog i mødet fra 

ca. 19.00 

01.Orientering  
18.40 

- Budgetforhandlinger pågår 
fortsat. 

- Chromebooks er nu igen lov-
lige i HK, foreløbigt fra til 
5.11.22 

- Elevtallet er 1634 pr. 5.9. Det 
er 34 elever over vores bud-
get, og 47 over seneste prog-
nose. 

-  

 

- Budgettet tages under høringerne. 
- Espergærde skole er nu størst i kommunen målt 

på elever. Flere årgange er fyldt op nu. 

02. Sager til drøftelse 
 
02.a Bestyrelsens prioriteringer 
18.45 
På ebstyrelsesmødet d.30.8. drøf-
tede bestyrelsesmedlemmerne input 
til prioriteringer i bestyrelsesarbejdet 
og indbyrdes dialog om profil, ind-
hold m.m. til bestyrelsens arbejde. 
Førlgende emner blev nævnt: 

- Indflydelse på skolestruktu-
ren 

- Overgange ml. faser, matri-
ker, skolestart og voergang til 
ungdomsuddannelser 

- Økonomi 
- Didaktik, glade børn lærer 

noget, Trivsel 

2.A 
- Oplæg fra Ulla om Tibberupskolen og Morten om 

trivselsarbejdet 
- Overvejelser om punkterne fra sidste møde skal 

grupperes i nogle enkelte temaer. Formandska-
bet og Andreas udarbejder forslag til fremtidig 
proces i skolebestyrelsen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



- Fællesskaber, rummelighed, 
andre fagligheder 

- Motiverede elever, sammen 
om skolen 

- Sætte retning og understøtte 
skolens mange facetter 

- Være med til at skabe tryg-
hed for eleverne 

- Lejrskoler 
- Dannelse, inklusion, kamme-

ratskab 
- Bevægelse, motorik, motion 
- Samarbejde med det lokale 

idrætsliv 
- Fra værdier til praksis 
- Få forældrene mere med ind i 

skolen 
- Klima, miljø 
- Stærkere identitet for ES 
- Tillid til fagligheden – fokus 

på trivslen 
-  

I forbindelse med drøftelsen blev det 
aftalt at skolen for den videre dialog 
giver oplæg om inklusionsarbejdet, 
pædagogressourcen og arbejdet 
med fællesskaber.  
Morten Sylvest giver et oplæg om 
dette, som introduktion til den vi-
dere drøftelse. 
 
02.b Trafiksikkerhedsplan 
19.30 
Jacob har drøftet trafiksikkerhed 
med repræsentanter for Espergærde 
Borgerforening, der har et ønske om 
et samarbejde medbestyrelsen. 
Bilag vedlagt 
 
02c Orientering vedr. Økonomi 
19.45 
Skoleleder orienterer kort om sene-
ste budgetopfølgning. 
Bilag eftersendes. 
 

2.B 
- Skolevejene skal prioriteres i et evt. samarbejde 

med byforeningen, men det vurderes ikke at et 
decideret samarbejde er relevant lige nu.  

- Trafiksituationen bør dog fastholdes som rele-
vant emne for bestyrelsen ift. forældrekommuni-
kation/engagement. 

 
2.C 
 

- Forventet underskud på skoledelen på 2,7 mill., 
hvilket er mindre end ved sidste gennemgang. 
Forbedringen er kommet i hus ad forskellige 
veje, pris og lønreguleringer, elevindskrivninger 
m.fl. Klub/SFO. SFO har mindreforbrug på 2 mil-
lioner blandt andet pga. rekruteringsvanske-
ligheder. (se evt. bilag). 

- Der er lavet budgetforlig d.d. Fritidsklubberne 
bliver til SFO2 og taksterne stiger for foræl-
drene. Bestyrelsen er generelt bekymret for de 
negative konsekvenser det kan have for famili-
erne, at brugerbetalingen fordobles. Man risike-
rer færre indskrevne elever og muligvis øget en-
somhed og mistrivsel i denne børnegruppe. Det 
er også bekymrende at de økonomisk pressede 
familier vil være de første til at melde deres 
børn ud. 

Kort pause 19.50  
03. Sager til beslutning 
 
03.a. Høringer  
19.55 
I forbindelse med budgetforhandlin-
ger for budget 2023 og frem er der 
udarbejdet og fremsendt  tre nye 
budgetforslag, som er vedlagt som 
bilag. 
Forslagene er  

1. Omlægning af klubområdet til 
SFO 2 

2. Øge forældrebetalingen i SFO 
3. Harmonisering af budgettilde-

ling mellem førskole-børn og 
3-5 års dagtilbudsbørn 

 
 
3.a 
Bestyrelsen sender høringssvar vedr. tre forslag, uan-
set at der er lavet forlig. Se kommentarer ovenfor, ge-
nerelt er bestyrelsen meget bekymret for nedprioritte-
ringen af fritidsområdet, i en tid, hvor flere børn eks-
kluderes, og der netp skulle være et meget stærkt fo-
kus på børnefællesskaberne i skole og fritidsområdet. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Bestyrelsen har mulighed for at ud-
tale sig til forslagene. 
 
Amed dræfter forslagene på møde 
d.13.9. og Ameds høringssvar frem-
sendes inden møde. 
 
03.b  Høring vedr. etablering af 
midlertidigt dagtilbud ved Mør-
drupskolen 
20.20 
I forbindelse med etablering af pavil-
lonløsning til udvidelsen af Nygaard 
Skole har Helsingør Kommune bestilt 
pavilloner til at løse denne udfor-
dring.  
Imidlerid kan den oprindelige brug af 
disse ikke gennemføres, hvorfor 
Center for Dagtilbud, Skoler, Fritid 
og Idræt og Center for Økonomi og 
Ejendomme har peget på at bruge 
pavillonerne til at imødekomme stort 
pres pådagtilbud i Espergærdeområ-
det. 
Det foreslåes derfor at placere pavil-
loner med plads til midlertidigt dag-
tilbud ved Mørdrupskolen, hvor der 
tidligere lå paviloner.  
 
Bilag er under udarbejdelse og efter-
sendes. 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
3B. 
 

- Det vil give store trafikale udfordringer at reali-
sere dette forslag, hvilket bestyrelsen er meget 
optaget af. Det anses ikke for at være en god 
løsning, uanset en stor velvilje ift. at løse pro-
blemet med daginstitutionspladser i Esper-
gærde.  
Andreas udarbejder høringssvar med baggrund i 
bestyrelsens diskussion og svaret fra A-med. 
 
 

04. Evt 
20.50 
  

- Ift. skolestrukturprojektet opdaterer Andreas 
vedr. processen. Der er stillet forskellige forslag 
fra skoleledergruppen vedr. inddragelse – at den 
skal faciliteres udefra og ens i alle skoledistrik-
ter.  

-  
05. Punkter til kommende møder 
- overføres 
 

 

05. Mødeplan for skoleåret  
 
2022/23 
Datoer for skolebestyrelsen : 
onsdag d.23.nov.     22    MØR    
torsdag d.19.jan.     23    ES 
mandag d.20.marts  23   GRY 
tirsdag d.25.april     23    GRY 
onsdag d.24.maj      23   GRY 
 

 

 
Referent: /  


